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HLAVNÍ MĚSTO PRAHA 

Zastupitelstvo hlavního města Prahy   
    

Výbor kontrolní ZHMP  

ZÁPIS z 26. jednání 
Výboru kontrolního ZHMP konaného dne 9. 11. 2021 ve 12:00 hod. 

Malá zasedací místnost Rady HMP, Nová radnice, Mariánské nám. 2, Praha 1  

     

 
Přítomni: Ing. Alexandra Udženija, Ing. Ondřej Prokop, Bc. Michaela Krausová, Mgr. Martin Benda, Bc. Tomáš 

Štampach, Ing. Pavel Richter  
Omluveni: Mgr. Marta Gellová  

Nepřítomni:   

Hosté: radní Mgr. Milena Johnová, radní MgA. Hana Třeštíková, Ing. Jan Petr, ředitel PRM MHMP, Ing. Milan 
Krch, ředitel IAP HMP, Ing. Ivo Freimann, vedoucí oddělení technické vybavenosti    

Jednání řídil: Ing. Alexandra Udženija, předsedkyně Výboru kontrolního ZHMP       

 

Text zahájení: 

Předsedkyně KV přivítala přítomné členy a hosty na 26. řádném jednání KV v aktuálním volebním období. Konstatovala, že 
KV je usnášeníschopný a je možné zahájit jednání. Z jednání se omluvila Mgr. Gellová. 

 

Schválený program: 
 

Bod Věc 

1. Program jednání, schválení zápisu z předchozího zasedání a určení ověřovatele zápisu 

2. Podnět k prověření IT zakázek 

3. Problematika nadměrného hluku - Ledárny Braník 

4. Petice za bezpečnou a čistou Prahu 5 

5. Stížnost na nám. primátora Ing. Petra Hlubučka - rekonstrukce místní komunikace 

6. Podnět na jednání MČ Praha - Libuš - směna pozemků 

7. Zpráva ředitelky OKC o výkonu kontrolních činností 

8. Různé 

 

K jednotlivým bodům programu: 

1. Program jednání, schválení zápisu z předchozího zasedání a určení ověřovatele zápisu 

Předkladatel: Ing. Alexandra Udženija, předsedkyně Výboru kontrolního ZHMP 

 

Předsedkyně KV seznámila přítomné s návrhem programu jednání. Nebyly vzneseny žádné připomínky č i návrhy. 
Žádné připomínky nebyly vzneseny ani k zápisu z předchozího jednání KV. Ověřovate lem zápis u byl urč en Mgr . 
Martin Benda. 

Usnesení č. U-VK-0127 

Výbor kontrolní ZHMP 
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I .   s c h v a l uj e  

1.  program jednání Kontrolního výboru podle přílohy č. 1 tohoto usnesení  
2.  zápis ze zasedání Kontrolního výboru ze dne 12. 10. 2021, uvedený v příloze č. 2 tohoto usnesení 

I I .   s t a n ov uj e  

Mgr. Martina Bendu ověřovatelem zápisu 

 

přijato jednomyslně, pro: 6, proti: 0, zdržel se: 0, mimo místnost: 0 

 

2. Podnět k prověření IT zakázek 

Předkladatel: Ing. Ondřej Prokop, místopředseda Výboru kontrolního ZHMP 

 

Předsedkyně KV přivítala k projednávanému bodu hosty, a to ředitele IAP, Ing. Milana Krcha a ředitele PRM, Ing. Jana 
Petra, který omluvil z účasti na jednání pana primátora z důvodu zahraniční cesty. 
 

Ing. Prokop krátce uvedl problematiku, která je na KV projednávána opakovaně, poděkoval za účast  pozvaných 
hostů. Požádal o objasnění, zda je v pořádku zadávání veřejných zakázek malého rozsahu na firmy be z referencí, s 
virtuálním sídlem, firmy jsou propojené, je to podivné a hraničící s dělením zakázek. Zajímá se, jak se vybírají  f irmy, 
které jsou následně osloveny. 
 

Ředitel IAP uvedl, že VZMR je soutěž, nejedná se o přímé zadání. Návrhy na oslovení firmy dávají věcní garanti, vždy 
se soutěží na cenu. Dále uvedl, že Magistrát funguje na kalendářní rozpočet, tedy čísla nelze sečíst za určité období. 
Tyto částky se poté neutrácí, ale peníze se uvolňují až na základě plnění. Vše co je vysoutěženo, není vyčerpáno. 
 

Ing. Prokop uvedl, že je rád za to, že se nečerpá, když věc prověřuje UOHS. Dále upozornil, že  ve ške rá č ísla má k 
dispozici z veřejných zdrojů. Navrhnul vyčkat na rozhodnutí UOHS a do této doby přerušit projednávání tohoto bodu. 

 

Předsedkyně KV souhlasí s předloženým návrhem. Dále doplnila, že otázky zcela logicky vznikají, kdy např. někte rá z 
vybraných firem má sídlo na adrese, kde je dalších 1000 firem, tzn. na fiktivní adrese. Fi rmy pana Be rana a je ho  

manželky dostávají zakázky ve dvou dnech, takže to nepůsobí moc transparentně.  
 

Ředitel IAP uvedl, že k čerpání dochází, ale postupně na základě výkazů. Každý se může přijít podívat na odbor IAP a  

budou mu poskytnuty veškeré dokumenty. Poptávají se firmy na základě odbornosti a na cenu. 
 

Předsedkyně KV uvedla, že takový postup je v pořádku, nicméně také upozornila, že tento postup v minulosti 
kritizovala současná politická reprezentace, která vede hlavní město Prahu. Dále upozornila, že  ně které uzavřené 
smlouvy z roku 2017 byly do registru smluv vloženy až v roce 2021. Z tohoto důvodu by se mělo jednat o ne platné  
smlouvy. 

 

Ředitel IAP uvedl, že o tomto problému neví, na odboru jsou z minulosti velké  nedostatky, které se řeší postupně. 
 

Ing. Prokop ještě doplnil, že v daném případě se firma s virtuálním sídlem sama nepřihlásila do výběrového řízení, ale 
musela být oslovena ze strany Magistrátu. 
 

Ředitel IAP uvedl, že dnes už je vše soutěženo v otevřeném řízení. Oslovování je na tom základě, že tyto firmy mají 
odbornost a zkušenost. 

Usnesení č. U-VK-0128 

Výbor kontrolní ZHMP 

I .   b e r e  n a  v ěd omí  
poskytnuté informace k zadávání IT zakázek na odboru IAP  

I I .   p ř e ruš uje  

projednávání tohoto bodu až do rozhodnutí Úřadu pro ochranu hospodářské soutěže 

přijato jednomyslně, pro: 6, proti: 0, zdržel se: 0, mimo místnost: 0 
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3. Problematika nadměrného hluku - Ledárny Braník 

Předkladatel: Ing. Alexandra Udženija, předsedkyně Výboru kontrolního ZHMP 

 

Předsedkyně KV uvedla další bod programu, kterým je stížnost na hluk z Ledáren Braník. Přivítala radní Třeštíkovou.  
 

Radní Třeštíková seznámila přítomné s problematikou, která je řešena i s podatelem prakticky celé léto. V prostorách 
Ledárny Braník, které jsou v majetku soukromé osoby, se domluvil klub Lucerna na letní scéně. Pronajali  si  are ál a 
organizovali venkovní koncerty. Konaly se několikrát do týdne. V létě přicházely první stížnosti. Vznikla iniciativa na 
zákaz pořádání této akce. Na vedlejším pozemku ve vlastnictví města byla pořádána technoparty, a to na základě  
pronájmu. Odbor majetku byl již vyzván, aby tento pozemek nepronajímal na tento účel. Jiný koncert byl pořádán na 
pozemku MČ Prahy 4. Všechny tyto akce přispěly k podávání dalších stížností. Je pravdou, že venkovním akc ím byly 
uděleny záštity i z důvodu jejich předchozího omezení z důvodu pandemie. Stěžovatelům bylo vždy odpovězeno, 
akce nelze zakázat, neboť se konají na soukromých pozemcích, při porušení nočního klidu je nutno volat policii . S 
organizátorem bylo jednáno, zvuková zátěž byla omezena na minimum, zrušeny zvukové zkoušky apod. 
 

Předsedkyně KV poděkovala za vysvětlení, doporučila do budoucna akce koordinovat a naplánovat harmonogram, se 
kterým budou občané dopředu seznámeni. Mohlo by to pomoct alespoň části občanů. 
 

Radní Třeštíková konstatovala, že tento postup je vhodný a bude jednáno pro příští sezonu se všemi účastníky, 
zejména s MČ Praha 4. 
 

Mgr. Benda upozornil, že technicky se jedná o petici, která má 550 podpisů, což nesplňuje zákone m stano ve nou 

podmínku pro projednání v zastupitelstvu. Dále se ohradil k tvrzení podatele, že volný přístup poskytovatele dotac e 
na akci je korupční, tento postup je standardní a poskytovatel dotace musí mít přístup k provedení kontroly.  
 

Předsedkyně KV uvedla, že podnět není považován za petici, ale pouze za seznam osob, které se vyjadřují k určitému 

problému. Navrhla, aby za město odpověděl ředitel Magistrátu. Kontakt na podatele lze předat k případnému 
vysvětlení. 
 

Mgr. Benda apeloval na možné vystoupení hostů online, pokud se nemůže osobně zúčastnit.  
 

Předsedkyně KV konstatovala, že týden předem byl podatel přizván, žádná odpověď nepřišla. 
 

Radní Třeštíková upozornila, že existuje i kontrapetice na podporu akce. 
 

Ing. Richter podpořil návrh na koordinaci mezi všemi stranami. Nepřiměřená hluková zátěž po delší dobu není 
přijatelná. 

Usnesení č. U-VK-0129 

Výbor kontrolní ZHMP 

I .   b e r e  n a  v ěd omí  
informace od radní MgA. Hany Třeštíkové 

I I .   p ř e dá vá  

podnět řediteli Magistrátu hlavního města Prahy k posouzení a zaslání vyjádření podateli 
 

přijato jednomyslně, pro: 6, proti: 0, zdržel se: 0, mimo místnost: 0 

4. Petice za bezpečnou a čistou Prahu 5 

Předkladatel: Ing. Alexandra Udženija, předsedkyně Výboru kontrolního ZHMP 

 

Předsedkyně KV uvedla, že doručená petice byla zařazena na program nejbližšího zasedání zastupitelstva. Týká  se  

problematiky bezpečnosti a čistoty některých lokalit na Praze 5. Přivítala členy petičního výboru a starostku Prahy 5 , 
také i radní Johnovou. 
 

Starostka MČ Prahy 5 uvedla, že problematika drogově závislých je řešena dlouhodobě. Je tomu tak z důvodu ve lk é 
koncentrace zařízení, poskytujících podporu lidem drogově závislým (kontaktní centrum, lékař předepisující 



substituční léčbu i lékárna).Navelmi malémprostoruje takkoncentrovánovelkémnožstvídrogově závislých lidí.
Situace je řešena s hlavním městem Prahou, avšak jedná se o situaci velmi naléhavou, vše je obsaženo jen ve
strategiích, reálně se však nic neřeší. Je potřeba plán konkrétních kroků, aby se situace zlepšila. MČ využívá
prostředky ke zlepšení života občanů (dohled nad dodržováním veřejného pořádku a zajištění vyšší frekvence
úklidu). To však není řešení příčinyproblému,je potřebakontaktnícentradecentralizovatna větší území.

PředsedkyněKVuvedla,že řešením je zejménavhodnývýběr lokalityprokontaktní centra tak, aby co ne jmé ně
docházelo k negativnímvlivůmnaobčany.

Zástupce petentů (občandané lokality)uvedl, že spolus dalšímiobčanydané lokality iniciovalivznik petic e, ne boť
situace je každýmdnem horší. Vkontaktnímcentu je registrováno19000 lidí, a tonejen zPrahy, ale z ce lé Če ské
republiky. Totokontaktní centrumnepatří do rezidentnízóny,kde žijí rodiny s dětmi.

Radní Johnová poděkovalazapozvání, s problematikou je důkladněseznámena.Souhlasí s tím,že je toproblé m, je
potřeba s tímněco dělat. Je to věc dlouhodoběneřešenáapodfinancovaná.Cestaje tyto služby rozptýlit po ce lé
Praze. Vdané lokalitě je zdrojemproblémui kterýpředepisujesubstitučníléčbuzpůsobem,který není
zcela korektní.Naposledním jednáníbylydohodnutykonkrétníkrokyk řešení. Je však nutné řeše ní i na úrovni
legislativy.Byl připravennávrhsítě poskytováníadiktologickýchslužeb, je vytipovánobjektadalší místa pro vznik
kontaktních center po celéPraze.Návrh dalšíchopatření byl rozeslánk připomínkámnaměstskéčásti.Pro celou síť
kontaktních center je potřebadomluvavšechměstskýchčástí.Největšísmyslmáinvestovánído podpůrnýchslužeb
napomoc těmto lidem.

PředsedkyněKV se dotázalapetentů,co se změnilo,že v současnédobě již není situace snesitelná,když vminulosti
byla.

Radní Johnová uvedla, že mezi lidmi na ulici v Praze je obrovskýpodílmimopražskýchadokonce i cizinců. Praha je
tímto jevem postiženamasivně,selháváúloha státu.Praha tomusíplatit,protože je to jediná cestak ochraněsvýc h
obyvatel.

Předsedkyně KVupozornila, že rozšiřováníslužebmázanásledek právě stěhovánítěchtoosob do Prahy.Úlohou by
mělo být postaratse především o drogovězávisléosoby,občanyPrahy.

Radní Johnová uvedla, že tomurozumí, avšakzatímnezná lepší cestua řešení tohotoproblému.

PředsedkyněKVuvedla,že cestoubude zřejměřešenínaúrovni státu,kdy Praha bymělabýt důraznějšía požadovat
po státu řešení tohotoproblému.

Radní MČ Prahy 5 pro sociální věci odpověděl na dotaz, proč se situace tak zhoršila. Je tomu tak z důvodu
poskytování substituční léčbyve velkémrozsahu.Dále takéz důvodu pandemie,kdymnožstvíkontaktních center
začalo omezovat své služby.

Předsedkyně KVnavrhla usnesení,které bymělobýt předloženozastupitelstvuhlavníhoměstaPrahy.

Mgr. Benda uvedl, že světovémetropoleobecně přitahují lidi v nouzi,tak je tovšude a je potřeba se s tímpopasovat.
Dotázalse, zda to bylo diskutováno v gesčnímvýboru,apokud ne,zdaby tošlo zařadit.

Ing. Richter poděkovalzapřípravu usnesení,dotázalse, zda je todiskutováno s radníJohnovou.Doporučil usnesení
rozšířit o provedení kontrolydr. Sikory.

PředsedkyněKVuvedla, že konkrétníznění návrhuusnesenís radní Johnovoudiskutovánonebylo,nicméně je to v
duchu toho, co tadyzaznělo.Usnesení budedoplněnoana zasedání zastupitelstvaupřesněno.Na sociálním výboru
to zřejmě diskutovánonebylo. Zařazenína pořad jednáníby znamenalodalší zdržení.

Usnesení č. U-VK-0130

Výbor kontrolní ZHMP
I . b e r e n a věd omí

petici zabezpečnou ačistou Prahu5
I I . p o vě řuje
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předsedkyni Výboru kontrolního ZHMP předložením petice na program nejbližšího jednání zastupitelstva 

hlavního města Prahy s návrhem usnesení zastupitelstva dle přílohy č. 1 tohoto usnesení 
 

přijato jednomyslně, pro: 5, proti: 0, zdržel se: 0, mimo místnost: 0 

5. Stížnost na nám. primátora Ing. Petra Hlubučka - rekonstrukce místní komunikace 

Předkladatel: Ing. Alexandra Udženija, předsedkyně Výboru kontrolního ZHMP 

 

Předsedkyně KV představila další bod programu, kterým je stížnost na nám. Hlubučka ve věci výstavby místní 
komunikace.  

 

Asistentka nám. Hlubučka, který se z jednání omluvil z důvodu pracovních povinností, uvedla, že s podatelem jednají 
dlouhodobě. Jedná se o zastupitele MČ Praha - Klánovice. V této MČ je mnoho stromů, přičemž výstavba komunikací 
je právě z tohoto důvodu časově náročná. Současně upozornila, že výstavba komunikace není jen samotný povrch, 
ale i technická vybavenost a inženýrské sítě. Město se snaží vyjít vstříc, s podatelem se komunikuje, 13. října 
proběhlo i osobní jednání. Materiál na předmětnou investiční akci by měl jít do rady hlavního města Prahy do konc e 
tohoto roku. Začátkem příštího roku se předpokládá zahájení realizace. 

 

Mgr. Benda požádal vždy přizvat na jednání i podatele podnětu. 

Usnesení č. U-VK-0131 

Výbor kontrolní ZHMP 

I .   b e r e  n a  v ěd omí  
obdržené informace k podané stížnosti 
 

přijato jednomyslně, pro: 5, proti: 0, zdržel se: 0, mimo místnost: 0 

6. Podnět na jednání MČ Praha - Libuš - směna pozemků 

Předkladatel: Ing. Alexandra Udženija, předsedkyně Výboru kontrolního ZHMP 

 

Předsedkyně KV uvedla další bod programu, který směřuje k prověření postupu MČ Praha L ibuš ve  vě ci smě ny 
pozemků. 
 

Mgr. Benda se dotázal, zda byl podatel pozván, aby mohl své podání blíže rozvést. 
 

Předsedkyně KV uvedla, že nebyl, navrhla proto bod přerušit do příštího jednání. Současně požádala, aby byli  pro 
příště zváni všichni stěžovatelé. 
 

Bez námitek. 

 

7. Zpráva ředitelky OKC o výkonu kontrolních činností 

Předkladatel: Ing. Alexandra Udženija, předsedkyně Výboru kontrolního ZHMP 

 

Ředitelka OKC seznámila přítomné s výsledkem kontrolních činností. 

Usnesení č. U-VK-0132 

Výbor kontrolní ZHMP 

I .   b e r e  n a  v ěd omí  
informace ředitelky OKC o výkonu kontrolních činností 
 

přijato jednomyslně, pro: 5, proti: 0, zdržel se: 0, mimo místnost: 0 
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8. Různé 

 

Ing. Prokop seznámil přítomné s problematikou Pražské taneční konzervatoře, jež má v pronájmu budovu ve 

vlastnictví hlavního města Prahy, která byla určena pro jiné účely, proto se má tato škola vystěhovat. 
 

Jednatel dotčené školy uvedl další podrobnosti. Předmětná budova byla ve správě Střední školy elektrotechniky a 
strojírenství, se kterou byl i uzavřen nájemní vztah. Došlo ke změně správy, kdy bez ověření skutečného stavu byl 
objekt svěřen do správy příspěvkové organizaci Domov Charloty Masarykové, navíc na základě mylných informací. 
Budova byla upravena pro potřeby školy a provedeny nemalé investice. Situace je nepříjemná, došlo i na komunikaci 

s dotčenými odbory, nikdo s tím však nechce nic dělat. 
 

Předsedkyně KV se dotázala, kdy se mají vystěhovat. 
 

Jednatel uvedl, že ke konci listopadu. 

 

Ing. Prokop uvedl, že se jedná v uvozovkách o sociální službu, neboť je zde poměrně nízké školné. Zřejmě se jedná o  

rozhodnutí od stolu, navrhuje přizvat dotčené osoby a projednat na příštím jednání. 
 

Předsedkyně KV souhlasí se zařazením na příští jednání a přizvání radní Johnově, radního Šimrala a ředitelku 
Němcovou. Současně uvedla, že není možné dát výpověď škole v průběhu školního roku. Dále doporučila podate li  
odvolat se proti výpovědi.    
 

Mgr. Benda uvedl, že souhlasí s odkladem na příští jednání. Upozornil, že hlavní město musí primárně uspokojit své  
vlastní organizace, ale rozumí argumentům podatele. 

 

Ing. Richter také doporučil vše projednat na příštím jednání. 
 

Předsedkyně KV dále představila plán termínů jednání KV pro příští rok. Mgr. Benda požádal o zač áte k je dnání od 
13:00 hod. Předsedkyně KV pošle všem členům dotaz, ať se vyjádří, od kolika hodin by měl začínat výbor. Násle dně 
bude čas určen. 

 

 

 

 

 

 

Předsedkyně KV poděkovala všem přítomným za účast a ukončila jednání ve 14:00. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Ověřil: Mgr. Martin Benda, člen Výboru kontrolního ZHMP  

Zapsal: JUDr. Adrián Radošinský, tajemník Výboru kontrolního ZHMP   

Ing. Alexandra Udženija 

předsedkyně Výboru kontrolního ZHMP 

 

 

 

 

JUDr. Adrián Radošinský 

tajemník Výboru kontrolního ZHMP 

 


